
 
 
 
 

СРПС УСКОРО НАЈБРОЈНИЈИ  
СИНДИКАТ У СРБИЈИ 

У Војводини и Београду то је одавно 
             
         У синдикалној јавности често пута се воде разговори о томе који је 
синдикат већи, а често и будући чланови бројност гранског синдиката и/или 
централе, узимају као одлучујућу приликом потписивања приступнице неког 
синдиката. Иако је за аутора овог текста много важније шта то синдикат ради за 
члана(ове) и друге запослене, јасно је да већина воли да се сакрије „под 
кишобран“ оног ко је највећи, иако су дубоко свесни да им то и неће донети бољу 
заштиту радно-правних и материјално-социјалних права. Популизам, у овом 
случају синдикални, има ефекат као и партијски популизам када се јавност често 
одлучује за оно што би волела да чује, а не за оно што је и истина, могуће и 
реално. Ипак, на дуже стазе, када маске падну види се ко је на прави начин 
штитио интерес струке и својих чланова, а ко је „просипао“ синдикалну 
демагогију. 
         Сетимо се само приче око прошлогодишњег штрајка, који је у првој фази 
донео позитиван резултат и условио одлазак министарке финансија са свог 
места. Нажалост, појединци из реда синдиката, на синдикалној сцени од миља 
званог „забуњивачи“, успели су да пољуљају поверење једног дела просветне 
јавности да је могуће постићи нешто више од онога што је већ стављено на 
папир и наставили су бесмислени штрајк који је преполовио пре тога утврђену 
повишицу и довео до, по први пут, неисплаћивања зарада запосленим у штрајку, 
уз, наравно, обавезу надокнаде пропуштеног градива. Сем тога, потписан је 
Споразум, који је поништио претходни Протокол и који је анексиран папиром на 
коме ништа није ни било и који је био медијска промоција потписника. 
Нажалост, у свему томе суделовао је један део и нашег Синдиката, као и један 
део запослених у просвети који нису ни у једном синдикату. Разочарење које је 
уследило довело је до тога да је почела бежанија из реда забуњивача у друге 
синдикате. Један од оснивача тог синдиката – СПРВ је након вишемесечних 
преговора одлучио да се придружи Синдикату радника у просвети Србије и о 
томе са нашим синдикатом потписао Споразум, 03.07. ове године. У 
међувремену су Унију (до сад сте сасвим извесно дешифровали на кога се 
синоним „забуњивачи“ односи) су напустили и Форум београдских гимназија и 
Форум београдских средњих стручних школа, те је тако тај синдикат, који је, 
бавећи се популизмом, у једном моменту доживео прави бум прилива чланства, 
након више потпуно бесмислених и антисиндикалних потеза доживе да чланови 
масовно напуштају тај синдикат. Тако су га, као правило, напустили готово сви 
оснивачи - први међу њима је био Форум београдских основних школа, који је 
наставио да делује сам, ван било које гранске централе.  
         За 20. октобар заказана је Скупштина Форума београдских гимназија који 
је такође претходних месеци у преговорима са СрпС-ом одлучио да се придружи 
нашем синдикату. Очекујемо да Скупштина потврди ову одлуку, као што су то, 
уосталом учиниле и њихове колеге из СПРВ. 
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         Остаје да се види да ли ће овим интеграцијама синдикална сцена у 
делатности просвете бити ојачана или ће то само бити механичко повећање 
чланства које је због незадовољства руководством Уније прешло у други 
синдикат, а да би председницима школског синдиката и самом синдикату 
обезбедило права која припадају синдикатима из утврђене репрезентативности – 
у оном најбаналнијем случају оних чувених 12%, а у оном суштинском погледу – 
тарифни (преговарачки) суверенитет и наравно активно учешће у социјалном 
дијалогу и колективном преговарању. 
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